
В статье на основе практики в отдельных зарубежных странах и в Российской Федерации 

исследована роль и значение производственной демократии как формы реализации 

производственной функции трудового права. В процессе исследования был сделан вывод о 

необходимости корректировки норм гражданского законодательства в части наделения 

представителей работников правом на участие в работе коллегиальных органов юридических лиц. 

Сохранение существующих подходов к формированию органов управления не позволяет 

обсуждать возможность успешной реализации производственной функции трудового права. 

In the article on the basis of the practice in some foreign countries and in the Russian Federation role 

and meaning of the industrial democracy were investigated as realization’s form of productive function 

of the Employment Law. In the process of investigation the conclusion was made about necessity of 

correction of Civil legislation’s norms in such part where workers’ representatives were given the right 

to participate in the work of collegial bodies of the legal persons. Preserving of the existing approaches 

to the formation of governments does not allow discussing the opportunities of the successive 

realization of the productive function in the Employment Law. 


